
Mr. BLAKEY . With your permission, I would like to read part of
pages 2 and 3.
The Mafia began its activities in Cuba in the 1920s taking advantage of the

existing corruption among successive leaders of Cuba . During the 1940's, they ex-
tended their mechanisms of control, though covert, to the workers unions in differ-
ent sections of Cuba which would allow them in future to control everything related
to their entrants . These were strengthened with the blow of March 10 .
Mr. Chairman, the reference to March 10 is a reference to the

date that then Senator Batista overthrew the lawful government of
Cuba at that time .
Continuing the quote:
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A time when the Mafia began to build its capital through legitimate businesses in
structuring luxury hotels, casinos, and tourist attractions to exploit tourism. With
reference to the administration and operation of the Mafia in 1958, the same
possessed the control of gambling casinos which existed in the luxury hotels and
cabarets.
The don of the Mafia was Santos Trafficante who was in charge of all gambling

while the administrators of these casinos were primarily Cubans or foreigners
linked to the Mafia. The gambling halls were under the direction of chiefs assigned
bv the Mafia who made sure all of it functioned properly at the gaming tables . The
Mafia obtained great profits through these gambling casinos. We can cite as an
example the casino of the Hotel Riviera which in 1 year obtained a net profit of
$1,400,000 . The business of the Mafia not only consisted of gambling but also
extended to control of the drug traffic, jewelry, foreign currency, matters of prostitu-
tion and pornographic movies .
Upon the triumph of the revolution in 1959, all gambling halls were closed .

We see, Mr . Chairman, that through MCWillie, if not others,
Trafficante may have had an association, at this point an associ-
ation only with Jack Ruby. How close or to what effect is as yet
undetermined . Now it can be fairly asked, could Santos Trafficante
also have been involved in plots against President Kennedy? The
committee's next witness is Jose Aleman. Mr. Aleman is the son of
a former minister of education in the Cuban Government in the
late 1950's . He was actively opposed to the Batista regime . In the
early 1960's, he was supporting efforts to overthrow Castro . In a
context of mutual business entrants, Mr. Aleman and Mr. Traffi-
cante met at least once, perhaps on several occasions, prior to
November 1963 . It would be appropriate at this time, Mr. Chair-
man, to call Mr. Aleman .

TESTIMONY OF JOSE ALEMAN
Mr. PREYER . Mr. Blakey, do I understand that Mr. Aleman also

wishes to invoke rule 6?
Mr. BLAKEY . No, Mr. Chairman, he has changed his mind and he

will permit both cameras and other recording devices to be operat-
ed .
Mr. PREYER . At this time the committee calls Mr. Aleman.
Mr. Aleman, do you solemnly swear the evidence you are about

to give this committee will be the truth, the whole truth, and
nothing but the truth, so help you God?
Mr. ALEMAN. I do .
Mr. PREYER . The Chair recognizes Mr. Cornwell for the question-

ing.
Mr. CORNWELL. Thank you, Mr. Chairman .
Mr. Aleman, where were you born?
Mr. ALEMAN. In Havana.
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Mr. CORNWELL. Havana, Cuba?
Mr. ALEMAN . Yes, sir .
Mr . PREYER . I don't believe Mr. Aleman's microphone is on, or

put it in front of you a little closer to you.
Mr . ALEMAN . Thank you .
Mr. CORNWELL. What was the occupation of your father in Cuba?
Mr. ALEMAN. He was Minister of Education .
Mr . CORNWELL. Under President Prio?
Mr. ALEMAN. Under President Grau .
Mr. CORNWELL. And how long did your family remain in Cuba?
Mr . ALEMAN. Well, until 1947, they came to Miami, and then my

father died in 1950 .
Mr. CORNWELL. After that, did you remain in Cuba?
Mr. ALEMAN . I was a student at Miami University and then I

remained in Cuba for some time .
Mr. CORNWELL. Apart from education in Miami, then you contin-

ued to reside in Cuba until approximately what year?
Mr. ALEMAN. Well, 1960 .
Mr. CORNWELL. And during that period of time, prior to leaving

Cuba, you were active in efforts to overthrow Batista; is that cor-
rect?
Mr. ALEMAN. Yes.
Mr. CORNWELL. What basically was the nature of your role in

those attempts?
Mr. ALEMAN. Well, we were fighting against a dictatorship, to-

talitarian government, and we formed part of a few underground
activities in Havana.
Mr. CORNWELL. Among other things, I understand that you were

one of the leaders of the famous attempt on the Presidential Palace
in 1957, is that correct?
Mr. ALEMAN. Well, yes.
Mr. CORNWELL. After leaving Cuba, did you continue to be active

in attempts during that period to overthrow Castro?
Mr. ALEMAN. Yes.
Mr. CORNWELL. And, very briefly, what was the nature of your

role in such activities?
Mr. ALEMAN. Well, I tried many things, because in Cuba, before I

had tried to do something against Communist totalitarian regime
of Fidel Castro . Most of the activities, they didn't have any success
whatsoever, because I was arrested many times, and there were so
many things over there that I had to leave the island, the pressure
I had.
Mr. CORNWELL. In 1963, where were you living and what was

your occupation?
Mr. ALEMAN. I was living in the Scott Bryan. I had that property

of mine .
Mr. CORNWELL. You were living--
Mr. ALEMAN. That is a hotel . Scott Bryan Hotel.
Mr. CORNWELL. You were living in Miami and you owned and

managed the Scott Bryan Hotel?
Mr. ALEMAN. Yes, Sir .
Mr. CORNWELL. During approximately that period of time did you

have occasion to meet Santos Trafficante?
Mr. ALEMAN. Yes, I did .
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Mr. CORNWELL. Who introduced you to him or how did that
introduction come about?
Mr. ALEMAN. Mr. George Nobregas came to me after we had

some other conversations with some other individuals and there
were American businessmen, and those American businessmen had
lost a lot of property in Cuba, then he came to me and he said
Santos wants to meet you . I some way refused because I had to
testify against Santos' people in 1960 .
Mr. CORNWELL. All right, who was Mr. George Nobregas?
Mr. ALEMAN. Mr. Nobregas was in all the activities against the

Batista regime and also against Fidel Castro .
Mr . CORNWELL. And do you have any knowledge of how it was

that he may have known Santos Trafficante prior to that time?
Mr. ALEMAN. The possibility that while we were smuggling arms

in the 1950's they had all the connections with other Mafia people
and they came about to maybe he was connected with them.
Mr. CORNWELL. So you have told us that when the suggestion

was first made that you should meet with Trafficante, you were
reluctant to do do, the reason being that you had previously testi-
fied against associates of his in a trial, is that correct?
Mr . ALEMAN . Correct.
Mr . CORNWELL. Who were those associates?
Mr. ALEMAN. Sammy Mannarino and Norman Rothman.
Mr. CORNWELL. The trial involved criminal charges and those

individuals were convicted; is that correct?
Mr. ALEMAN. I believe so . I am not very sure about it . I left the

Chicago grand jury in a hurry and I later on had some threats
from them and that was it . I don't know, I didn't even ask about a
trial.
Mr. CORNWELL. All right. In spite of your reluctance, however;

did you ultimately go to one or more meetings with Trafficante.
Mr. ALEMAN . Yes, I did. I had various meetings with Santos

Trafficante.
Mr. CORNWELL. And roughly during what period of time did the

meetings take place?
Mr. ALEMAN. July, June, 1963, around that time .
Mr. CORNWELL. Where were the meetings?
Mr. ALEMAN. One of them, the meeting was at Junior's Restau-

rant . Another was at the Scott Bryan, and I don't know how many
there were, three.
Mr . CORNWELL. The name of the restaurant was Junior's?
Mr. ALEMAN. Junior's Restaurant .
Mr . CORNWELL . And the other meetings occurred at the Scott

Bryan Hotel?
Mr. ALEMAN. Correct .
Mr . CORNWELL. What was your objective in attending the meet-

ings with Trafficante?
Mr. ALEMAN. Well, Mr. George Nobregas came to me and said

that J. J. Vila, director of public relations in the city of Miami,
wanted to see me because he had a message from President Bosch
of the Dominican Republic and President Bosch was a man that
was very grateful to my father and that he wanted to talk to me
about bringing to the Dominican Republic a lot of businessmen and
whoever wanted to invest there.
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Mr. CORNWELL. So you understood that it was a request frompeople with business interests?
Mr. ALEMAN. Yes.
Mr. CORNWELL. That you assist in the introduction?
Mr. ALEMAN. Excuse me. At the same time, he said that one of

the possible individuals that was interested in going was Santos
Trafficante, going to the Dominican Republic .
Mr . CORNWELL. All right, well, that then explains what you were

told about Santos Trafficante's reason for wanting to talk to you,
he wanted, I take it, to see if there was a possiblility of you
achieving some introduction with President Juan Bosch?
Mr. ALEMAN. That is correct.
Mr. CORNWELL. What was your reason for attending the meet-ing? Did you have a different motive or objective?
Mr. ALEMAN. Well, other than the objectives of trying to over-

throw Castro . He talked to me about, in favor of, the contracts inDominican Republic, that I had a project, condominium project,
and he wanted to facilitate the means for a loan with the Team-
sters Union.
Mr. CORNWELL. So he suggested he could help you by securing a

Teamster's loan for a condominium project you were interested in?
Mr. ALEMAN. Correct.
Mr. CORNWELL. Now, it has been reported that at one of these

meetings, or on one of these occasions on which you met and spoke
with Trafficante, you and he engaged in a political discussion or a
discussion of the Kennedy administration .
Mr. ALEMAN . He did most of the talking . I mean, he was talking

about President Kennedy and this is a thing that I want to bring to
this committee that--
Mr. CORNWELL. Before you tell us what he said, if you wouldn't

mind, tell us where the conversation occurred?
Mr. ALEMAN. At the Scott Bryan Hotel.
Mr. CORNWELL. And in what type of room? Was it a type of room

that a guest would use?
Mr. ALEMAN. Yes; a pretty large room .
Mr. CORNWELL. On this occasion, how many persons werepresent?
Mr. ALEMAN. There was Mr. Macho Gener, Nobregas, separatedfrom the sofa and a chair, Santos Trafficante was sitting on thechair, and I was sitting on the sofa .
Mr. CORNWELL. It would be like a normal hotel room?
Mr. ALEMAN. It was a apartment, a large apartment.
Mr. CORNWELL. All right, Trafficante was sitting in like a com-

fortable leisure chair, that sort of thing?
Mr. ALEMAN. Yes, sir .
Mr. CORNWELL. What were the other two men doing? Macho--
Mr. ALEMAN. Macho Gener was leaving the room at various

times and Nobregas was separating like he didn't want to partici-
pate in the conversation .
Mr. CORNWELL. And apart from the part of the conversation that

I want to have you explain in detail, why did this particular
meeting occur, was it part of the general conversations over thebusiness interests you have already described or was it of someother nature?
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Mr. ALEMAN. He talked various things . One of the things he said
Hoffa could not secure the loan so far because he had a lot of
troubles with the brothers Kennedy.
Mr. CORNWELL. OK. So, in other words, he was providing infor-

mation on the same subjects that you had previously told us about,
the possibility of a loan through Hoffa and the Teamsters for the
condominium project?
Mr. ALEMAN. Correct.
Mr. CORNWELL. Then, the conversation, was it a relatively brief

one or did it cover a long period of time on this occasion?
Mr. ALEMAN. It covered about 3 or 4 hours.
Mr. CORNWELL. Was it primarily related to business or was it a

general discussion just between two people who sit down and talk?
Mr. ALEMAN. It was a general conversation .
Mr . CORNWELL. And during this period of time tell us specifically

what was discussed, what was said by Mr. Trafficante, and what, if
anything, you said in reply with respect to Hoffa and the political
scene?
Mr. ALEMAN. Well, he was very much upset. He said that the

way the President was getting into Hoffa, a man of the workers,
blue collar, and a man that was a very hard-working individual,
and that at the same time he was very much upset, I mean, he
thought for a long period of time .
Mr. CORNWELL . Very much upset what Kennedy had been doing

to Hoffa, and he felt sympathetic toward Hoffa describing him as a
man--
Mr. ALEMAN . Very much .
Mr. CORNWELL [continuing] . Of the workers?
Mr. ALEMAN . Very much .
Mr. CORNWELL . Go ahead. What did the conversation lead to

next?
Mr. ALEMAN . At one point he said, "You see this man, he is not

going to be reelected, there is no doubt about it, he has been the
man that has been giving everybody a lot of troubles and he is not
going to be reelected" and I don't know why he said that to me or
anything. Then he said--
Mr. CORNWELL. Did you make a reply to that?
Mr. ALEMAN. Yes; I said he has a lot of Democrats backing him

and so far it looks very well . I don't see anything that he is not
going to be reelected or anything .
Mr . CORNWELL. And what, if anything, did he reply?
Mr. ALEMAN . Well, he said he is not going to be reelected, you

don't understand me, he is going to be hit.
Mr. CORNWELL. Prior to that, had you heard the expression "he

is going to be hit," the term before? Are you familiar with that
expression?
Mr. ALEMAN. Well, it is going to be hit with a lot of votes from

the Republicans or anything . I didn't have any idea at that
moment, that is why I want to bring this to the committee . I don't
have no possible idea why he said it.
Mr. CORNWELL. Have you ever heard anyone use the expression

"he is going to be hit" on any other occasion?
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Mr. ALEMAN. Not whatsever . I mean, maybe if you are talking
about something, I mean-that is all . I never, I never thought at
that moment anything whatsoever .
Mr . CORNWELL. The question is, Have you ever heard that ex-

pression, "he is going to be hit"?
Mr. ALEMAN. In what respect?
Mr. CORNWELL. On any other occasion?
Mr. ALEMAN. No.
Mr. CORNWELL. In any of your activities in the attempts on

Batista or Castro, any of your dealings with Norman Rothman, or
Sam Mannarino, have you heard this expression?
Mr. ALEMAN. That was 1957, 1956, when we were trying to

smuggle arms .
Mr. CORNWELL. OK, you had heard it during that period?
Mr. ALEMAN. No, no .
Mr . CORNWELL. The question is had you heard that expression on

other occasions?
Mr. ALEMAN. No, no .
Mr . CORNWELL. Well, then, if you hadn't when Santos Trafficante

said he is not going to be reelected, he is going to be hit, did you
ask him to elaborate on that phrase?
Mr. ALEMAN. To the best of my recollection I thought that he

was maybe saying at that time that he could provide a loan and
that he was making a story or he was upset about that, and then
he just made an alibi about the loan or something like that . That
was my thought about it .
Mr . CORNWELL. The question was, when he used the expression

did you ask him to elaborate, to explain the exact meaning of his
phrase, "he is going to be hit"?
Mr. ALEMAN. He was talking, and I didn't, I wasn't interrupting

for about a long time, and he kept on talking and talking and
talking, and that is it .
Mr . CORNWELL. So the answer is you didn't ask him to explain?
Mr. ALEMAN. I didn't ask him anything. I just took it like some-

body saying something, and I took it as you know, like he is talking
about a lot of foolishness .
Mr . CORNWELL. OK, let me see if I can get what is in your mind,

then, as to the specific details of the conversation .
You first brought up Mr. Hoffa and the pressure that Kennedy

was placing on him. He then suggested that Kennedy would not be
reelected . You interjected an opposing view that you thought--
Mr. ALEMAN. No way, whatsoever?
Mr. CORNWELL. No?
Mr. ALEMAN. No way, whatsoever .
Mr. CORNWELL. You said--
Mr. ALEMAN. I respect the President of the United States and in

no way whatsoever tried to say anything that I could take that the
President was going to have some problem or anything like that,
he just said maybe he is going to be, the way he said that word, I
interpreted with a lot of votes from the Republican Party or some-
thing like that .
Mr. CORNWELL. After Mr. Trafficante indicated that he wouldn't

be elected, you said something in reply to the effect that you
thought he would be, is that accurate?
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Mr. ALEMAN . Yes.
Mr. CORNWELL. And at which point Mr. Trafficante replied no,

he is going to be hit.
Now, you told us he went on speaking at that point, is that

correct?
Mr. ALEMAN. You see, this happened 15 years ago and to the best

of my recollection I think that is the word he put. I am not saying
positively that, I mean, the wording he put was something he is not
going to make it, something like that, that is it, he is not going to
be reelected . In a long conversation like that I didn't pay too much
attention on it .
Mr. CORNWELL. Let me ask, Mr. Chairman, if we might show the

witness JFK exhibit F-602?
Mr. FITHIAN [now presiding] . Permission granted.
[A document was handed to the witness by the clerk.]
Mr. CORNWELL. This is a newpaper article which we have

marked for identification .
Mr. FITHIAN . Does counsel wish that to be entered into the

record?
Mr. CORNWELL. We would request that it be entered into the

record at this time .
Mr . FITHIAN . Without objection, it shall be ordered.
[The above referred to JFK exhibit F-602 follows:]
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Mr. CORNWELL. It is an article written by Mr. Crile.
Mr. ALEMAN. Correct.
Mr. CORNWELL. Do you know Mr. Crile?
Mr. ALEMAN. Yes.
Mr. CORNWELL. I would like to direct your attention to the para-graph on the second page of the article, about halfway or three-

quarters of the way down the middle column on the page, begin-
ning, "Aleman says that Trafficante spent most of the evening
philosophizing," and then it goes on . I would ask if you would read
that paragraph to yourself, just read it to yourself.
Mr . ALEMAN. I can't read it to me because I can't find it very

well .
Mr . CORNWELL. You can't find that paragraph?
Mr. ALEMAN . No, no, I can see it .
Mr. CORNWELL. It is the second column from the left, about two-

thirds of the way down.
Mr. ALEMAN. Yes.
Mr. CORNWELL. Just read it to yourself.
Let me ask you--
Mr. ALEMAN . The letters are too small. Will you please read it to

me?
Mr. CORNWELL. Have you seen that article before?
Mr. ALEMAN. I seen the article but the letters are very small.
Mr. CORNWELL. Let me ask you, you said you know Mr. Crile. Did

he interview you on the same subjects that we have asked you
about here today?
Mr. ALEMAN. Yes.
Mr. CORNWELL. Over what period of time?
Mr. ALEMAN. Many days . Many days .
Mr. CORNWELL. Prior to publishing the article, did he call you

and advise you that he was going to do so, to print the matters that
you had provided to him?
Mr. ALEMAN. Yes; he said he was going to publish under Wash-

ington Post an article.
Mr. CORNWELL. Now, would you have had any reason to make a

statement to Mr. Crile which was not accurate? Would you have
had any motive or reason for making such a statement?
Mr. ALEMAN. One of the things that I couldn't answer was the

visit of Santos Trafficante.
Mr. CORNWELL. Excuse me, what was the answer to that ques-

tion, if you wouldn't mind?
Mr. ALEMAN . I couldn't answer why Mr. Santos Trafficante came

to me to go to Dominican Republic, while at that time we had a
conversation with some American businessmen that had properties
in Cuba, and those American businessmen said they were going to
try and they wanted me to do something against the Government
of Castro, and then later on, these people said that they were going
to give me a loan on a condominium project that they wanted to
give me the loan and at the same time, this loan was going to be
financed by, and that is why, the only reason why I went to talk to
Trafficante because later on the thing about the Dominican Repub-
lic .
Mr . CORNWELL. Yes; those type of things, of course, are set forth

in Mr. Crile's article, as you recall?
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Mr. ALEMAN . Yes; we discussed many things on Crile's article. I
can tell you one thing. Trying to remember after 15 years all these
things that occur is very difficult . There is no doubt about that .
Mr. CORNWELL. I understand .
But, let me ask you if I might, to go back to the earlier question,

would there have been any reason for you to make any statements
to Mr. Crile which were not accurate? Would you have had any
reason for doing that?
Mr. ALEMAN . Well, the context of a newspaper changes. You are

talking to a newspaperman and he is asking questions and he will
ask questions in such a way that when I saw the article, many
things, you know, I was trying to recall .
Mr. CORNWELL. OK.
Mr. ALEMAN . I was trying to recall a few things, I was trying to

recall one time that he said, how many times have you talked to
the FBI about these meetings between Santos Trafficante and the
Dominican Republic, and I said, well, I told the FBI the following
things .
Mr . CORNWELL. So you are suggesting that perhaps the material

in the article may not be exactly correct, that it might be some-
what taken out of context, or is that the suggestion?
Mr. ALEMAN. It is not a matter of taken out of context, sir, it is a

matter that when you are trying to recall . He said, we want to sit
down and recall everything that happened, and I was trying to
recall the many opportunities that I went to the FBI, to inform,
about many things that were happening during those meetings .
Mr . CORNWELL. What I really want to find out is what the best

memory you have on the subject is . OK, so let's start with the
article.

Is the article an accurate reflection of what you stated to Mr.
Crile?
Mr. ALEMAN. Some of the things I say are out of context .
Mr . CORNWELL. They are out of context?
Mr. ALEMAN. In some way, I mean .
Mr. CORNWELL. OK. You know Mr. Crile, correct?
Mr. ALEMAN. Yes.
Mr . CORNWELL. Is it your basic impression that he printed or at

least attempted to print the material accurately based on what you
said to him?
Mr. ALEMAN. He might have, but they didn't come-then when I

start thinking, and trying to remember, and trying to remember
everything, it wasn't in context .
Mr . CORNWELL. OK. Let me then show you what has been

marked for identification as JFK exhibit F-601 . May we have this
exhibit admitted into evidence, Mr. Chairman?
Mr. FITHIAN . Without objection, so ordered.
[The above-referred to JFK exhibit F-601 follows:]
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Excerpts of Interview of

JOSE ALEMAN, Jr.

By HSCA Staff Investigator Gaeton Fonzi

March 12, 1977

. . . Aleman said in more than one way that Trafficante
did specifically tell him that Kennedy is "going to get
hit" . He also specifically confirmed the auote that Crile
printed in the Washington Post and this point : "Aleman
says that he argued that Kennedy would get reelected, and
Trafficante replied, 'No, Jose, he is going, to be hit'" .

Aleman said that Trafficante told him this as part
of a long conversation that lasted from sometime during
the day until late at night in a room at the Scott Bryan
Hotel. He was vague as to the actual date of the conversa-
tion, but Crile puts it close to his meeting of Trafficante
in September, 1962 . Aleman says Trafficante was rambling
on in a philosophical way about democracy and socialism
and communism . He also said that Trafficante brought up
Jimmy Hoffa's name and said that Hoffa would never forgive
the Kennedys for what they did to him. Aleman said he got
the impression that Trafficante was hinting that Hoffa was
going to make the hit, not him, and that Kennedy
would never make it to the election because of Hoffa.
This, says Aleman, was the one aspect of. the conversation
with Trafficante that Crile did not properly put into
perspective in his piece, otherwise the piece was very
accurate .

Since the conversation with Trafficante took place
over such a long part of the day, Aleman says there were
many people in and out of the room during the course of it .
However, he believes that at the time that Trafficante was
talking of Kennedy, there were two others present besides
himself and Trafficante : George Nobregas and "Macho" Gener,
the latter being Trafficante's top man in his and the Ma._l,a's
relationship with Cubans . . .

JFK EXHIBIT F-601

Mr. CORNWELL. Mr. Aleman, that is an excerpt from a report of
an investigator of ours, Gaeton Fonzi, dated March 12, 1977, and I
would like to specifically direct your attention to the first para-
graph which reads as follows:
"Aleman said in more than one way that Trafficante did specifically tell him that

Kennedy is "going to get hit ." He also specifically confirmed the quote that Crile
printed in the Washington Post on this point:
"Aleman says that he argued that Kennedy would get reelected and Trafficante

replied, 'no, Jose he is going to be hit' ."
Let me ask you, did you meet with Mr. Fonzi on that occasion?
Mr. ALEMAN. I met with Mr. Fonzi on that occasion . Now, after

the first article, when I talked all those things about trying to
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remember, I had the doubt that Mr. Trafficante was in some way
trying to get Cubela from Cuba, he was trying to get other people,
and during that time, when that happened, Mr. Cubela, after I
talked to him many times to do something against the regime of
Castro, he didn't do anything, and in some way he was trying to
bring this man, and that is why I brought to the point that these
things were happening and it was very important to pay attention
of the possibility of Castro being mixed with Santos Trafficante
because in Miami everybody talks that the Bol.ita is being paid,
used to be repaid to the G-2 agents by Santos Trafficante and G-2
agents in Cuba used to be, I mean in Miami used to be paid that
way, and I wanted for them to pay attention to this . That is the
main reason I brought all these.
Mr. CORNWELL. What we would like to attempt to do first is to

determine, to the best of your memory, what the words were that
Trafficante used in this conversation, and the interview report
which we have just placed into evidence indicates that you did
specifically confirmed that, to the best of your memory, those were
the exact words, when you were interviewed in March 1977 . Is that
report accurate?
Mr. ALEMAN . The report, I, again, will tell you, that I was trying

to recollect things from a long period of time and I was talking
about Castro maybe being involved with Cubela, with Papina
Ronjo, in a lot of things .
Mr . CORNWELL. I understand that part . Specifically with respect

to the first paragraph where it states that you specifically con-
firmed that with respect to Kennedy, Trafficante stated, "No, Jose,
he is going to be hit," is that an accurate--
Mr. ALEMAN. Because if this man was in Cuba, arrested, Santos

Trafficante, then Garcia Banjo, Cubela and all these people tried to
get him out of jail and he had connections with the Castro govern-
ment, there is no doubt that you have to pay attention to all this .
That's the main reason why I am bringing this to the committee
because no doubt that at that very moment, Santos Trafficante, I
believe, has a lot of connections with the regime of Fidel Castro .
There's no doubt about that in my mind.
Mr. FITHIAN . If the Chair could interrupt--
Mr. ALEMAN. Even after some time I heard the opinion of a

Communist talking that he didn't have nothing whatsoever .
Mr . FITHIAN . Will the witness suspend for just 1 minute?
Mr. ALEMAN . Yes.
Mr . FITHIAN . The Chair is informed, Mr. Aleman, that there is

an important vote on the floor and all members wanted to hear
what you had to say. So I am going to ask -for a 10-minute recess .
Prior to that, however, the security service, the marshals, have
asked that all members of the audience and the press remain
seated and in place at this time until the witness is escorted from
the room . We would ask then that the witness and the marshals do
that at this time and then we will declare the recess .
[Mr. Aleman left the room with the marshals .]
Mr. FITHIAN . The committee will recess for 10 minutes.
[A brief recess was taken.]
Mr. PREYER [presiding] . The committee will come to order.
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Let me remind everyone in the hearing room that the U.S .
marshal service has asked that all of you remain seated when the
witness is brought into the hearing room and when he leaves the
hearing room . We will ask that the witness be brought in at this
time, and we will ask everyone in the hearing room to remain
seated .

I understand that it may take about a minute for the witness to
be brought in .
[Mr. Aleman was escorted into the hearing room.]
Mr . PREYER . Would you have your seat, Mr. Aleman. Mr. Corn-

well is recognized .
Mr . CORNWELL. Thank you, Mr. Chairman . Mr. Aleman .
Mr. ALEMAN . Yes.
Mr . CORNWELL. Returning to the subject matter that we were

discussing with you before the break.
Mr . ALEMAN. I beg your pardon?
Mr. CORNWELL. I say, returning to the same subject matter .
Mr. ALEMAN. Yes.
Mr. CORNWELL. Do you have any reason to believe that the

interview report of Mr. Fonzi is inaccurate?
Mr. ALEMAN. When you try to recollect for 15 years something, I

am trying to-it is impossible to-the wording is impossible to
reconstruct .
Mr. CORNWELL. I meant to ask you though, do you have any

reason to believe that Mr. Fonzi did not accurately reflect in his
report what you said to him? Did he accurately write it down?
Mr. ALEMAN. It wasn't Mr. Fonzi, the one that wrote the article;

it was Mr. Crile.
Mr . CORNWELL. Yes, sir, but the last exhibit was prepared by our

investigator Mr. Fonzi.
Mr. ALEMAN. OK.
Mr. CORNWELL. Did Mr. Fonzi accurately write that--
Mr. ALEMAN. I have to read it again in order to--
Mr. CORNWELL. May we show him the exhibit one more time .

This is JFK exhibit F-601 .
Mr . ALEMAN. This is taken out of the article of the Washington

Post .
Mr . CORNWELL . Yes, sir, in effect, it asks you if the article is

accurate, if you did say the things that are reported in the article.
Mr . ALEMAN. Yes, that's the reason why I asked for protection

for coming over here because at the time I was, later on after all
things had happened in the United States, very much worried. I
bring this to the attention of this committee that I had a puzzle
and I couldn't understand what was it . That's the main reason I
brought this to the committee.
Mr. CORNWELL. Simply for the record, Mr. Chairman, let me ask

that JFK exhibit F-603 be entered into the record .
Mr. PREYER. Without objection, JFK exhibit F-603 is admitted

into the record at this point.
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JFK EXHIBIT F-603

MEPIORANDUM .

To : Bob Tanenbaum

From : Andy Purdy

Date : March 14, 1977

Re : .= Synopsis of-3110/77 trip .(with-Cliff Fenton)_to Miami .

Summary: Subpoena personally served on subject by Cliff
Fenton in presence of Sgt . Powers (Miami Dept . of Public Safety,
Organized Crime Bureau) and myself .

	

After mutual identification
S .T . asked us to place the subpoenas on a little bench just outside
the front door . He said he was accepting the subpoena . We walked
to the street and observed.S .T . come out the front door and pick
up the materials and return with them to his house .

Summary : Aleman confirms reports that S .T . personally told him
that President Kennedy was " . . .going to be bit ." Aleman indicates
that S.T . made clear to him (implicitly) that he was not guessing
about the killing ; rather he was giving the impression that he
knew Kennedy was going to be killed .

	

Aleman did not believe S .T .
was personally involved in whatever plan he seemed to know about .

Aleman is ready and willing to testify before the Select
Committee at any time . He requests that we do not tell S.T . or
his associates about his cooperation with our investigation .

Santos Trafficante - information in police file

35-379 0 - 79 - 21
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Gaeton Fonzi took detailed notes of the conversation between
Aleman, Cliff Fenton, Caeton, and myself . This is simply a
synopsis of what occurred . Gaeton is preparing a detailed report .

i
Aleman was asked initially about a statement he reportedly

heard made by S.T . to the effect that Kennedy was going to be
assassinated . Aleman explicitly confirmed the version of the
conversation as reported by George Crile in the Washington Post
in May of 1976 .

	

He said the relevant conversation occurred during
one of a number of extended conversations he had with S .T . He
is not sure when the reported conversation occurred but he is
certain that it did . He said that he believes others were
present, including : S .T ., himself, Tobregas , and Marco Antony
Hirigoyen (the addresses of the latter two he is trying to obtain
for us) . His recollection of the conversation was as follows :
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S.T . (trying to make Aleman realize that he was not saying Kennedy
would be defeated in the 1964 election, rather that he would not
make it to the election) : " . . . you don't understand me . Kennedy's
not going to make it tv the election.

	

He is going to get hit."

Earlier in his first attempt to describe the circumstances
leading up to, and the substance of the comment, Aleman said that
S.T. talked of the many problems in the country and of Kennedy's
role in causing problems generally and in specifically causing
problems for certain individuals . S.T . reportedly said that alot
of people weren't going to forget the problems Kennedy had caused
them, including Hoffa. Caeton, Cliff, and I are in agreement that
Aleman made no attempt io even infer that the Hoffa reference was
in any way connected to the statement that Kennedy was going to
be hit.

However, when asked to restate the substance of the conversation
and indicate the link if any to Hoffa, Aleman said he was given
the distinct impression that Hoffa was to be principally involved
in the elimination of Kennedy. Aleman says he never talked to
S.T . or Hoffa subsequent to this conversation or subsequent to
the assassination on this subject . Aleman says he had a bet
with Nobregas : concerning whether or not Kennedy would be assassinated
(Nobregas. betting "yes") but never collected his winnings or even
discussed the bet with Nobregas since then .

The relevant conversation came about when Nobregas intro-
duced Aleman to S.T . reportedly because Banco (a distant cousin
of Aleman) had helped get someone out of a Cuban jail . S .T .
said he wanted to help Alemaa get out of his financial difficulties
in return . Ile offered to arrange a loan from the Teamsters .
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5 .T . wanted to arrange an introduction with Orlando Bosch. . Aleman
made this proposed introduction appear unrelated to S .T .'s offer
of help in.arranging a Teamsters loan . At first he gave us the
impression that he took some action in arranging the introduction
which was accomplished by Niles. After persistent questioning
Aleman finally said that he did nothing to arrange the introduction .
He explained the situation this way: Nobregas was trying to help
out Aleman viz a viz S .T. by letting S.T . believe Aleman helped
arrange the introduction . The interesting thing is, according to
Aleman, (and contradicting the Post account) he never received
a dime from the Teamsters or anyone else.

Aleman attempted to explain why Nobregas and S.T . would have
contact with him, much less offer him assistance, in view of the
fact that Aleman had testifed for the State in the Rothman trial
in Chicago. -Aleman said he explicitly told S.T . of the fact
of his adverse testimony . . He said S .T . laughed out loud and said
not to worry about it, that it didn't matter at all.
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Mr. CORNWELL. And may we show a copy of it to the witness,
please?
Mr. Aleman, on the front page of the exhibit there is a para-

graph which is titled "Summary" and reads as follows:
Aleman confirms reports that Santos Trafficante personally told him that Presi-

dent Kennedy was going to be hit . Aleman indicates that Santos Trafficante made
clear to him implicitly that he was not guessing about the killing. Rather, he was
giving the impression that he knew Kennedy was going to be killed.
Mr. ALEMAN. No way. No way, whatsoever. You can be reas-

sured, that I always in my life fought for democracy .
Mr . CORNWELL . I don't think you understood the paragraph
Mr. ALEMAN . Yes, but--
Mr. CORNWELL . We understand--
Mr. ALEMAN . Rather than he was giving the impression that he

knew Kennedy was going to be killed .
Mr . CORNWELL . That's what Santos Trafficante--
Mr. ALEMAN. That he was not guessing about the killing .
Mr . CORNWELL . That Trafficante was--
Mr. ALEMAN . Aleman confirms the report that Santos personally

told him that President Kennedy was going to be hit.
Mr. CORNWELL. Yes, sir . In other words, that's a recitation of

what Trafficante--
Mr. ALEMAN . Aleman indicates that Santos Trafficante made

clear to him implicitly that he was not guessing about the killing .
Mr . CORNWELL. He, meaning Trafficante, was not guessing, and

the second part again is not a reference to you, it is a reference
that you stated that he, meaning Trafficante, was giving the im-
pression--
Mr. ALEMAN . Let me tell to this committee the following thing:

By no way possible you can think that after all the suffering in
Cuba and all the struggle to put a democratic country, and after all
the struggle we've been fighting against Castro and after all the
problems that I can see that has come to our country, I, if, in any
way, I would have thought that the context at that time was that
something was going to happen in that respect, I would have
immediately advised the proper authorities about it .
Mr. CORNWELL. And didn't you do so?
Mr. ALEMAN . I talked in some way to members of the FBI about

what was going on in the conversation, and I told them that
something wrong was in some way, the wording that Hoffa and
these-I went to the FBI and I informed something about that type
of conversation . Like I previously had been informing the FBI
about the meetings with Santos Trafficante.
Mr. CORNWELL. And when Trafficante and--
Mr. ALEMAN . Because when all these things were happening, I

was informing the FBI about that .
Mr. CORNWELL . And I believe you previously told me that, is this

accurate, that you did specifically tell the FBI about the comments
of Trafficante on this occasion?
Mr. ALEMAN . We talked in some way, and whatever is about this

thing in the FBI files must be the exact thing because now I am
trying to recollect things that happened 15 years ago. You must
understand that .
Mr. CORNWELL. What we want to do is--
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Mr. ALEMAN. So after so many years, trying to recollect what
went on, and that I had in some way a worry, I said what hap-
pened here, what transpired here, this is why I was bringing this .
Mr . CORNWELL. The comments that were made to you by Traffi-

cante worred you, is that correct?
Mr. ALEMAN. After all the years that have passed by after seeing

all the things, it worried me.
Mr. CORNWELL. In fact, immediately after the assassination, the

FBI came to you and asked you again about the previous comments
you had overheard, didn't they?
Mr. ALEMAN. Whatever transpired during that period of time, I

informed the FBI about it .
Mr. CORNWELL. They came to you after the assassination and

asked you again to tell in more detail the nature of the comments ;
is that correct?
Mr. ALEMAN. They asked something in that concern.
Mr . CORNWELL. In the previous reports of your recollections of

this event, as in your testimony today, the phrase has occurred
that "Kennedy will be hit." Today you offered, for the first time,
an explanation that that might have been a reference to the fact
he will be hit--
Mr. ALEMAN. No, no, no, no, because when that happened, I had

informed the FBI about it . So later on they told me, Jose, he was a
loner, you must not be concerned about anything, no problem
whatsoever.
Mr. CORNWELL. The FBI said, don't worry about these comments,

Lee Harvey Oswald was a loner.
Mr . ALEMAN. Yes; after the Warren Committee.
Mr. CORNWELL. You offered the explanation, though, earlier in

your testimony today that the phrase, "he's going to be hit," might
have been understood by you to mean hit with a number of votes?
Mr. ALEMAN . Yes.
Mr . CORNWELL. That explanation appears in no prior report of

your statements that we have been able to find, and I would like
to, in that vein, direct your attention to yesterday .
Mr . ALEMAN. Yes.
Mr. CORNWELL. You arrived at the airport from Miami, is that

correct?
Mr. ALEMAN . Yes.
Mr . CORNWELL. My staff has reported that when they picked you

up, took you to the hotel--
Mr. ALEMAN. Yes.
Mr . CORNWELL . You expressed alarm or concern that there was

no protection provided for you.
Mr . ALEMAN. Surely . I mean this article have been for a long

period of time . Undoubtedly, Santos Trafficante have seen it . I
think he came to the committee some time . Didn't he come to the
committee? I am asking you that question .
Mr. CORNWELL. They won't let me answer that question . I'm

sorry. But at any rate, go ahead. I didn't mean to interrupt.
Mr. ALEMAN. In reference to this . So all this time, I have been

very much worried, I am very much concerned about my safety .
After I brought this Washington Post, and that was about 2 years
and 3 months ago, and I have been worried. I sold my business, I
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been in my home because I mean Santos Trafficante can try to do
anything at any moment. The DGI in Cuba tried to do something
to me and when I was called to come over here, I was subpenaed to
come over here, I was very much worried that I didn't have the
protection, and I still believe that the DGI and Santos Trafficante
could try to do something to me. There's no doubt about that .
The article was there. I wanted a reaction . Let's see what the

reaction has been.
Mr. CORNWELL. I have no further questions. Thank you.
Mr. ALEMAN. The reaction, you can see in the letter of Fidel

Castro, in the tapes that he brought to this committee, in the days
of suffering of Fidel Castro that he has been a few days very much
concerned and talking all the time about that he hasn't done
anything whatsoever against the President of the United States .
And I don't believe it . There is some connection between Santos
Trafficante and the Cuban Government . There's no doubt about
that . I came very brave here to this committee to talk that I had
been concerned about this and you should pay attention, as pa-
tiently I have been with you people, and react.
Mr . CORNWELL. Thank you. I have no further questions.
Mr . ALEMAN. Thank you.
Mr. PREYER . The Chair recognizes Mr. Edgar for such time as he

may consume.
Mr . EDGAR. Thank you, Mr. Chairman . Mr. Aleman, I noticed

this morning you are accompanied by marshals .
Mr. ALEMAN. Yes.
Mr . EDGAR. Would you indicate to the committee at whose re-

quest the marshal service has been provided?
Mr. ALEMAN . My request.
Mr . EDGAR. Mr. Chairman, I had a number of questions that I

wanted to pose to this particular witness, and I have gone over
many of them last evening and have several pages of questions
that I would like to pursue with the witness, by in light of the
drastic change in his testimony which has been at least somewhat
apparent this morning and somewhat related to his feelings of fear,
I think that there would be little good served to ask those specific
questions at this time . And so I will yield back the balance of my
time and ask those questions at a later date .
Mr. PREYER . Are there any further questions from members of

the panel? Mr. Cornwell, any further questions from you?
Mr. CORNWELL. No, Mr. Chairman .
Mr. PREYER. Mr. Aleman, under the committee rules, every wit-

ness is entitled to take 5 minutes at the end of his testimony and
the questioning to make any statement that he may care to make
by way of clarifying his testimony or explaining it further or just
making any statement that you care to make . If there is anything
further you wish to say about this matter at this time, the Chair
will recognize you for 5 minutes.
Mr. ALEMAN. Thank you, sir. I don't want to make no statement.

That's all.
Mr . PREYER . Thank you, Mr. Aleman.
At this time, the committee will excuse Mr. Aleman . Let me

again caution everyone in the hearing room to remain seated as
Mr. Aleman is excorted from the hearing room .
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Mr. Aleman, I would like to say to you, from the committee's
knowledge of your background and despite anything you may have
said here today, the committee has respect for your background
and the bravery, the bravery you have shown in the past . We
appreciate you being here with us today.
Mr. ALEMAN . Thank you.
Mr. PREYER . If there is no-the Chair recognizes Mr. Blakey .
Mr. BLAKEY . Mr. Chairman, it would be appropriate at this time

to indicate for the record that the Cuban Government made availa-
ble to the committee a list of American gambling figures that were
held for possible deportation by the Cuban Government at about
the time that Mr. McWillie indicated that they were . And I would
ask that that be incorporated in the record as JFK F-410.
Mr. PREYER . Without objection, it is entered into the record at

this point.
[JFK exhibit F-410 was received in the record and follows:]
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JFK EXHIBIT F-410

STATEMENT OF THE CUBAN GOVEIZU*=

Jake Lansky was in Cuba frren May 22, 1956 .

Dino Vicente Cellini lived in Cuba frcan 1947 . He was detained at

Tresconia Carp in 1959 . According to data obtained in those years he has

or had a sister working as a typist in the White House who solicited the

aid of Senator George Smathers of Florida to get Cellini out of Cuba .

Fmn public sources we learned that George Smathers informed the

Cellini family that he had spoken to Narcotics Commissioner Anslinger

who told him that his office had no derogatory information on Cellini .

In June 1959, according to our files, the Cuban Government received

a letter frnn the North American Consulate in Havana which expressed that

there were arrest warrants for Jake Lansky and Dino Cellini in the U.S .

Both were freed .

	

Both left Cuba subsequently but the exact departure date

Santo Trafficante left Tresconia in August 1959 .

	

We know he left

Cuba a few days after that .

	

Unfortunately, we have found no documents

his exact date of departure .

Lucien Rievard was devoted to drug trafficking . The Cuban govern_

does not kncaa when he entered or departed Cuba .

Guiseppe di Georgic - The Cuban Government knows that he appeared

in Havana in June 1958 using a passport with the name Pierre Canavese .

We do not know what date he left Cuba .

Charles Tourine, Jr., was known as Charles del Mnico and Charles

White .

	

He was closely associated to his father, . Charles Tourine, aka

Charles White and Charles (the Blade) .

	

He entered Cuba on February 20,

1958 . The Cuban Government does not know when he left Cuba . He was
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involved in gambling and drug trafficking .

In the cases of Charles Thurine, Jr ., and Lucien Rievard, both were

thrown out of Cuba in 1959 . The Cuban Government could not determine the

exact dates of departure.

Joseph MexOla - The Cuban government does not know when he entered

or left Cuba .

	

During BatistaIs dictatorship he was closely associated

to Roberto Fernandez Miranda (who was the brother-in-law of Batista) in

a machine installation business throughout Cuba .

Henry Saavedra entered Cuba on February 10, 1957.

	

He was freed the

same day as Santo Trafficante.

	

The Cuban Government does not know when he

left Cuba .

Babe Baron -- The Cuban Government has no records on this individual .

Further investigation is in progress .

Charles del Monico is Charles Tourine, Jr .

	

In our files

record that Charles Tourine, Sr., was ever in Cuba .

we have no

Mr. BLAKEY . I would also note, Mr. Chairman, as you are fully
aware of, when the committee was in Havana on August 26, 1978,
the Cuban Government made available to the committee, ironically
in the Hotel Rivera, an individual who was involved in setting up
and operating the Trescornia camp. His testimony was taken at
that time by the committee staff and yourself. It would be appro-
priate to enter that in the record at this time as well .
Mr. PREYER . Without objection, his statement will be admitted

into the record .
Mr. BLAKEY . JFK F-311.
Mr. PREYER . JFK F-311. It is ordered admitted into the record .
[JFK exhibit F-311 was admitted into the record and follows:]
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JFK EXHIBIT F-311

KENNEDY

SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS

Name Jose Verdacia

	

Date Aug . 26, 1978 Time

	

3:15 p

Address

	

Hotel Rivera

	

Place

	

Hotel

Havana, Cuba

Blakey :

	

Let me indicate for the record that it is August

26th and it is 3 :30 p .m . and the place is the

Hotel Rivera in Havana, Cuba . The people present

from the American delegation are : Congressman

Richard Preyer, G. Robert Blakey, and Edwin

Lopez . Would you identify for the record those

from the Cuban delegation?

Corterez : Senen Buergo from the minister of Foreign Affairs,

Felipe Villa official from the Minister o£

Interior, Ricardo .Escartin" from Foreign Service

Juanita Vera, Interpreter, Aramis Gutierrez, official

on the Minister of Interior .

Blakey :

	

We have then your permission to record this

conversation?

Verdacia : Yes you do .

Blakey :

	

Would you state for the record your full name?

Verdacia : Jose Verdacia Verdeci4

Interviewer Signature

Typed Signature G. Robert Blakey, Edwin Lopez

rata tra*,;cribed _ Sept . 27 . 1978

By'
cs

	

Form 14_p
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Blakey :

	

Would you state your date and place of birth .

Verdacia : I was born in Mancinilla Oriental Province on

Blakey : Where?

July 20, 1914 .

Blakey :

	

Are you presently employed?

Verdacia : Yes I am.

328

Verdacia : In the Customs - Havana .

Blakey :

	

Let me direct your attention to 1959 . Were you

employed then?

Verdacia : Yes I did .

Blakey : Where?

Verdacia : In the Immigration Camp at Trescornia .

Blakey :

	

What was you position there?

Verdacia : I was a Captain of the Police, the Chief of the

Camp .

Blakey :

	

Would you descrihe for us what Trescornia looked like?

Verdacia : Trescornia Camp is located in Casa Blanca, a

neighborhood in Havana facing the bay--Havana Bay.

The camp is constituted by pavillions . There the

passangers, for one reason or the other stayed

here and their boats left, they would be taken to

that camp . Those passangers would go to that camp

until the Navy companies would demand them or would

book them in another boat .

Blakey :

	

How large was the camp physically?
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Interview : Jose Verdacia
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Verdacia :

	

About one and one-half square kilometers .

Blakey :

	

How many sections did it have in it?

Verdacia :

	

The camp was divided into eight large

pavillions, each devoted to the crew members .

Four smaller pavillions--out of this the first

one was devoted to the passengers who for any

reason -- any problem with a visa, for instance

or maybe because they had come without the due

documentation-while the problem was solved they

were taken to the camp and stayed there . One or

two days, that depending on the solution of the

problem that had taken them there .

Blakey :

	

How many people would have been in each section?

Verdacia :

	

At that time we had approximately 40 crew members

because at that time we had twenty-one crew members

of the Peruvian boat which had some problems in the

Cuban waters and it was drawn to the Bay so that--

and the crew was there at the camp waiting for the

boats problem to be solved . The rest of the crew

members were occasional people that remained after

their boat had left - because they just leave the

boat and then the boat leaves without them but they

stayed there for a shorter period of time . The

passengers were also occasional . Sometimes a

month would go by without having even one passenger .

This happened mainly with European passengers
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Interview : Jose Verdacia
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who needed all other requirements in order to

be able to enter the country . Because I remember that

there was a treaty with France that the French did

not need a visa to come into the country . That's

why the passengers were very few . Now in the midst

of 1959 we had quite an amount of people who were

taken to the camp . Those people we did have know-

ledge that they were leaving Cuba temporarily and

that they were people who were in charge of the

casinos, gambling casinos . Those people I don't

remember exactly the amount of them that we had

nor the names of them . It is very likely that I

wouldn't recognize their face any longer, it was

such a long time ago that you can imagine . I do

remember some by their names because they have

been quite--their names have' been quite known

later.

Blakey :

	

How many would there have been, fifteen, twenty?

Verdacia :

	

I don't think there was that many.

Blakey :

	

If I were to give you some names do you think that

you might be able to recall whether this--that

individual was in Trescornia?

Verdacia :

	

Well, I would be very grateful because that way I

could remember .

Blakey :

	

Would you recall a man named Jake Lanskey?

Verdacia :

	

Yes I do .
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Blakey :

	

Was he in the prison?

Verdacia :

	

Not in that prison because it was not a

prison .

Blakey :

	

In that camp, I'm sorry .

Verdacia :

	

The camp was under the Minister of State of

Cuba . There no prisoners were taken . There

the people that were under those circumstances,

I said before would be taken . Crew members whose

boat would have left or passengers that would not

be fitting the requirements in due time so they

would spend there some days til their problems

were solved . And these people were taken there

I think, that in order to have their problems

solved too before they left . There were no

prisoners there and we were not the kind of police

that takes care of public order, but just we were

policemen that took care of the order inside the

camp .

Blakey :

	

Do you recall a man named Charles Tourine?

Verdacia :

	

Yes I do.

Blakey :

	

Do you recall a man named Lucien Ricuard?

Verdacia :

	

It sounds familiar to me too .

Blakey :

	

Do you recall a man named Dina Cellini?

Verdacia : No .

Blakey :

	

Do you recall a man named Henry Civela?

Verdacia : No .
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Blakey :

	

Llo you recall a man named Loran Hall? .

Verdacia :

	

No I don't

Lopez :

	

Eugene Hall?

Verdacia : No .

Blakey : .

	

Let me show you a book that's called Photo

identification book and direct your attention to a

photograph on the first three pages and see if you

can recall any of those .

Verdacia :

	

I tell you honestly that it was such a long time

ago that I wouldn't be able to identify him

and like that .

Blakey :

	

I understand but I have to ask the questions any

way. Let me direct your attention to photograph

No . 6 . Does that individual look familiar?

Verdacia :

	

No it doesn't .

	

I don't remember having anyone

there with those -- I don't remember the name .

Lopez : Sideburns .

Verdacia : Sideburns?

Blakey :

	

Let me ask you-- this next individual, I do not

have his first name but his last name would be

Merola .

Lopez : Joe .

Blakey :

	

Joe Merola .

Verdacia :

	

I don't remember . I don't remember having seen

anyone like that there .
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Blakey :

	

Do you recall -- and then again I don't have the

first name .-- Civello .

Verdacia : No .

Blakey :

	

Do you recall a Giuseppe di Giorgio?

Verdacia : No .

Blakey :

	

Do you recall a man named Charles Delmonico?

Verdacia :

	

Yes I do, I do remember him .

Blakey :

	

Do you recall a man named Wilson Hudson?

John Wilson Hudson?

Verdacia :

	

No, I don't.

Blakey :

	

He would have been an English journalist .

Verdacia :

	

I remember an English journalist who stayed

there for some days . He had been deported from

Argentina . I remember that he used to tell me

stories of his staying in Argentina . That he had

problems there with Peron

	

because he used to

make funny stories about Rita Peron, Peron's

wife because there was soap by the name of Rita .

And he told me stories also about one of his

cronics

	

which was issued in one of his British

papers that was around Queen Elizabeth . He said

that he had written that Queen Elizabeth could

handle 2,000 men . I remember the stories that

he used to tell me . I don't have any idea

of him .

	

I don't have any recollection of

him being linked to these other people . I don't

remember whether he stayed there coincided with

35-379 0- 79 - 22
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Interview : Jose Verdacia
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the stay of these other people . I don't know

his name but I do remember the man .

Blakey :

	

Were these other individuals all in the same

area or sections?

Verdacia :

	

Yes they were .

Blakey :

	

Could Mr . Hudson have been in an adjourning

section?

Verdacia :

	

No . All o£ them were taken to the same pavillion .

The first one facing the office . There was where

the passengers were taken and on that occasion

these men were there

Blakey :

	

What areas would have adjoined the ones where

these other individuals would be that the British

journalist could have been in?

	

My problem is

that I don't have a mental picture of what the

camp looks like so I don't understand how the

individuals were housed .

Verdacia :

	

Let's assume that this is the camp .

The entrance to the camp would be this way .

Blakey :

	

Perhaps I could ask you to draw a map .

Verdacia :

	

Yes I can .

Tape turned off .

Interpreter : It's on .

Verdicia :

	

This is the entrance to Casa Blanca street . It's

the same highway which comes around here . It is

a bridge and that was the entrance into the camp .
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There we had a policeman at the entrance .

Blakey :

	

Was the bridge over water?

Verdacia :

	

No . Another highway went under it .

Blakey :

	

Would you put an arrow on the map indicating

which direction was north?

Thank you . Would you explain to us how the

various individuals were housed in the various

villas?

Verdacia :

	

This is the pavillion which was devoted to

passengers . This pavillion had individual rooms--

where the hall and then into their rooms on both

sides . The bathrooms were in this part . All these

pavillions had a cellar and then here in the cellar

they had a cafeteria . These are the stair case to

go up the pavillions and down on the cellars where

the cafeteria is . There the passengers were taken

and on that occasion these . gentlemen that you

mentioned were taken to this place .

Blakey :

	

All of the individuals, Cellini and the others

were taken to the pavillion for passengers?

Verdacia :

	

Yes they were .

Blakey :

	

Do you recall the individual from Argentina?

Verdacia : Yes .

Blakey :

	

Which pavillion was he found in?
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Verdacia :

	

In that same pavillion .

Blakey :

	

But you cannot remember whether he was there

at the same time? or before or after?

Verdacia :

	

I don't remember .

	

I don't remember whether

he was there before or after them .

Blakey :

	

Would you sign you name and date on the lower

left hand side of this map?

Interpreter : Do you want his name or his signature?

Blakey :

	

It's doesn't matter .

	

Thank you .

There was one additional name I wanted to give

you . Do you recall if Santo Trafficante was

in this pavillion?

Verdacia :

	

Yes he was .

Blakey :

	

Let me show you a copy of a photograph provided

to us today by your government and ask you if

you if this is the individual who you knew as

Santo Trafficante .

Verdacia :

	

Honestly, I can't tell you that I remember his

face . The name I remember perfectly well, but

the face I can't place it .

Blakey :

	

Let me show you a copy of Life magazine dated

Sept . 1, 1967, page 21 and show you the photograph

by Life "Trafficante Florida" and ask you if that

refreshes your recollection .

Verdacia :

	

No I cannot identify the face . I cannot tell you

with certainty . I can tell you that the name is

perfectly clear .

	

I am absolutely sure that he was
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there, but the face I can't recognize .

Blakey :

	

Can you recall the circumstances under which

Mr . Trafficante and the other individuals whose

names you remember came to be housed in the

pavillion for passengers?

Verdacia :

	

Yes I do remember that . On that occasion many

people were taken there . People that I was

told they were the operators of the gambling

casinos . But all things I cannot tell you with

certainty because I did not have participation

in them . I can just tell you that I was the

head of police there responsible for the order

within the camp . Those people were taken there

in the same conditions as any other were taken

there and we had to take care of them - Keeping

them there til the immigration law determined that

they could leave . I cannot tell you exactly either

the dates that they spent there, whether it was

a month or over a month, but it was along that

time . But I knew that this people were individuals

in charge of gambling - of gambling house and

casinos here .

Blakey :

	

Were they free to come and go in the camp?

Verdacia :

	

No not to enter and go out . The time they spent

there they had to stay in the camp until they were

given permission to leave .
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Blakey :

	

Could they receive mail?

Verdacia :

	

Yes they did receive correspondence, visits .

Blakey :

	

Did they have access to a telephone?

Verdacia :

	

Yes they did . Yes, the crew members and the

passengers, all of them had the access to the

telephone .

Blakey :

	

How were they fed?

Verdacia :

	

Their food was taken from the hotels to the

camp .

Blakey :

	

Did any of the individuals there have a private

chef?

Verdacia :

	

No they did not . The food was taken to them

from hotels in a car . I knew the food came

from the hotels, I cannot tell you from what

hotel .

Blakey :

	

Was the food brought to them by virtue of your

"

	

activity or did they order their own food?

Verdacia :

	

The camp had a standing room for those who wanted

to go and have lunch and dinner there . Yes . bV Tti~t

m- means that those who wanted to have dinner or

lunch of the place of the dining room of the camp

they could but those who received the food from

the hotels it was either because they had sent for
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it before--previous arrangement with the hotel

or something like that, but not because they

can't have arrangements .

Blakey :

	

The camp did not supply food to the people

being held there, is that correct?

Verdacia :

	

Yes . The camp supplied the food for them but

in the dining room there . They had a dining room .

Blakey :

	

Were the people in the camp permitted to have

personal belongings?

Verdacia :

	

Yes they were .

Blakey :

	

Did they have their watches with them?

Verdacia :

	

Yes they had .

Blakey : Rings?

Verdacia :

	

No these kind o£ people like them--like the ones

you mentioned and the passengers-- by the crew

people they were searched for a kind of knives

or things like that that could be used as weapons .

Blakey :

	

During the period that Mr . Trafficante was there,

did he ever seek his release in connection with

his daughter's marriage?

Verdacia :

	

I don't know that because i didn't have any authority

upon that .

Blakey :

	

Are you familiar with the circumstances that led

to Mr . Trafficante's release?

Verdacia :

	

No I don't they were not of my competence .
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Blakey :

	

Do you recall about when he was released?

Verdacia :

	

I cannot tell you with accuracy about the

date .

	

It could have been in August but I

cannot tell you the date exactly .

Blakey :

	

You indicated that the passengers and the

gambling detainees were permitted to have

visitors?

Verdacia : Yes .

Blakey :

	

Is the name Lewis McWillie familiar to you?

Verdacia : No .

Blakey :

	

Is the name Jack Rubinstein familiar? Or

Jack Ruby?

Verdacia : No .

Blakey :

	

Let me direct your attention photograph No .

60 in the Photograph Indent . book .

Verdacia :

	

I can't tell you . I cannot take that face

back to that time .

Blakey :

	

Do you recall whether Santo Trafficante had

visitors?

Verdacia :

	

If I tell you who received visits there I would

be lying . The visitors came . They talked with

one, two, three -- any one of them . Sometimes

they talked together, sometimes they talked just

separately . But as they could receive visits we

had no reason to interfer with that .
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Blakey :

	

Was there a visitors log book kept?

Verdacia :

	

No we did not . Only those who came out to

the camp like the crew members, for instance,

were searched for weapons, nothing else .

Blakey :

	

Were all of the gambling detainees released

at about the same time?

Verdacia :

	

Yes they were .

Blakey :

	

Did you learn what lead to their release?

Verdacia :

	

No I did not .

Blakey :

	

I have no further questions, do you?

Preyer :

	

I wasn't clear, how long was the gambling

detainees there approximately?

Verdacia :

	

Approximately a month .

Preyer :

	

Did Trafficante cause any difficulty or make

requests that were unusual or do anything that

particularly called your attention to him?

Verdacia :

	

No he did not .

Preyer :

	

One other question-- On the British journalist

who visited Argentina, you indicated that you didn't

think he had met with the gambling detainees and

I wasn't clear whether that was because he was not

there at the same time or because he was in a

different section of the building .

Verdacia :

	

I meant that I cannot tell you with accuracy that

he stayed at the same time that the other people

were there--that the ones you mentioned . I don't
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Preyer :

Verdacia :

Preyer :

Verdacia :

Preyer :

Verdacia :

Preyer :

Blakey :

Verdacia :
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even know what was the reason for this man being

taken into the camp . If it was because of this

paper or something like that, I don't know . The

direction and administration of immigration was

in charge o£ this problem . I had nothing to do

with that .

You told us that this was not a prison#

Of course not .

Was there any kind

We had no security

We had three post,

another one at another

pavillion in which the

because the crew members were the ones that would

try mostly to leave the camp unseen.-- and then there

charge of these post . There was

and they could walk along the gardens

and do anything .

of security?

personnel but rather policeman .

one at the entrance at the gate,

place and one behind the

crew members were located

was a sergeant in

a boulevard there

and the boulevard in the days and talk

Was there a fence around the entire . . .

Yes there was a fence .

I have no further questions .

I have no other questions at this time and for

the record let me indicate that it 4 :15 . Would

you object if I took your photograph to perserve

it for our records in connection with your testimony?

I have no objections .
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Interpreter :

	

He doesn't want his picture taken .

Blakey :

	

Let me thank him for coming and speaking with

us and sharing with us your memory . I am sure

it has been very difficult to go back that far

but we appreciate your--the helpful way in which

you have clarified what the camp looked like and

who was held there and.~the very circumstances

sourrounding these matters .

Mr. BLAKEY . Thank you, Mr. Chairman.
Mr. PREYER . The committee will adjourn until 2 o'clock this

afternoon .
[Whereupon, at 12:25 p.m . the Select Committee on Assassina-

tions recessed, to reconvene at 2 p.m . the same day.]

AFTERNOON SESSION

Mr. PREYER [now presiding]. The committee will come to order.
I regret that the chairman of the committee has been called

before the House/Senate Foreign Operations Conference Commit-
tee at 2 o'clock today. The chairman was to do the questioning of
the next witness. He anticipates that this conference, his appear-
ance there will not take longer than an hour, so that at this time,
the committee will stand in recess until 3:30 this afternoon when I
hope he will be here and we will be able to resume .
The committee stands in recess until 3:30 this afternoon.
[A recess was taken until 3 :30 p.m.]
Mr . PREYER [3 :44 p.m.] . We are getting word, which we think we

will get momentarily, as to Mr. Stokes availability and we will let
you know as soon as we learn something.
Mr. PREYER [4:30 p.m.] . The chairman has finished his activities

with the conference committee so that as soon as this pending vote
on the floor is dealt with, we will resume . I think that will be in
about 10 or 15 minutes. We will go into session then .
Mr. PREYER [5:10 p.m.] . The committee will come to order.
The Chair recognizes Chairman Stokes .
Chairman STOKES . Thank you, Mr. Chairman .
Mr . Chairman, I think it appropriate in light of the fact that at

the time we adjourned this morning, the chair announced that the
committee would again meet at 2 p.m . this afternoon. In addition
to duties and responsibilities I have on this committee, I happen to
be a member of the Appropriations Committee of the House, and a
House/Senate conference started at 2 p.m . this afternoon and at
the request of the President, relating to an item he was particular-
ly concerned about in that appropriations bill, I was asked to be
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there to be present in order to contribute to that House/Senate
conference .

I was in that House/Senate conference from 2 this afternoon
until 5 p.m . this afternoon at which time I immediately came back
to this hearing room . We were then ready to recommence the
hearings and we have just been advised that the witness, who has a
physical condition, has advised the committee that he would prefer
not to be called this evening, because he has waited all day to be
called as a witness, and because of the physical condition, does not
feel that he can at this time come before the committee and has
requested that we have the hearing first thing tomorrow morning,
and he be called at that time.

Accordingly, the committee feels this request should be granted
and, Mr. Chairman, it would be appropriate for you to adjourn this
meeting then until the time set for tomorrow morning.
Mr. PREYER . The committee will stand adjourned until 8:30 to-

morrow morning.
[Whereupon, at 5:13 p.m., the committee was adjourned, to recon-

vene at 8:30 a.m . on Thursday, September 28, 1978 .]




